

2025 SOUTH SOUTH 06.08
CONFERENCE ON SUSTAINABILITY
SHANGYOU COUNTY,
JIANGXI PROVINCE, CHINA 10.08

香港岭南大学文化研究及发展中心 CCRD-CS, Lingnan University







2025南南国际学术会议: 绿色生态与可持续发展

习近平主席指出:"尊重自然、顺应自然、保护自然,是全面建设社会主义现代化国家的内在要求。必须牢固树立和践行绿水青山就是金山银山的理念,站在人与自然和谐共生的高度谋划发展。绿色发展是高质量发展的底色,新质生产力本身就是绿色生产力"。

本次国际会议将以习主席重要思想为指引,邀请中外专家与地方官员开展深入探讨,并设立三个单元:

单元一:绿色生态发展的经验交流。交流国内国外的相关经验。

单元二:绿色与可持续的理论探讨。现代化与乡村振兴,全球治理与区域可持续发展等。

单元三: 从绿色与可持续的角度分析国际局势与世界走势。以绿色生态议题加强全球南方的紧密联系与合作。

本次会议深入探讨绿色与可持续如何在当前的条件下孕育新的生机,促进构建以生态文明为基础的人类命运共同体。

2025 South South International Conference on Sustainability: Green and Sustainability

The theme of this international conference is based on President Xi Jinping's statement: "Respecting nature, conforming to nature, and protecting nature are intrinsic requirements for comprehensively building a modern socialist country. We must firmly establish and practice the concept that 'green mountains and clear waters are as valuable as mountains of gold and silver,' and plan development from the perspective of harmonious coexistence between humans and nature. Green development is the foundation of high-quality development, and new productive forces are inherently green productive forces."

This international conference will be structured around three themes:

One: Exchange of experiences on green ecological communities. Exchange of relevant experiences from both Chinese and international contexts.

Two: Theoretical Discussions on Green and Sustainable Development. Topics include modernization and rural revitalization, global governance, and regional sustainable development.

Three: Analyzing the international landscape and global trends from a green and sustainable perspective. Connecting the Global South through green ecological issues.

This conference will deeply explore how green and sustainable development can foster vitality under current conditions and promote the construction of a community with a shared future for mankind based on ecological civilization.

主办。例如与那如单位

Organizers, co-organizers and Local Host Organizer

主办单位 Organizer

香港中国学术研究院 Chinese Institute of Hong Kong

协办单位 Co-organizers

香港岭南大学文化研究及发展中心 CCRD-CS, Lingnan University, Hong Kong

全球大学

Global University for Sustainability

北京大学电影与文化研究中心 Centre for Film Studies and Cultural Studies, Peking University

清华大学人文与社会科学高等研究所 Tsinghua Institute for Advanced Study in Humanities and Social Sciences, Tsinghua University

承亦单位 Local Host Organizer

上犹县人民政府 Shangyou County People's Government

> 2025年8月6日至10日 6-10 August 2025

中国江西省上犹县 Shangyou County, Jiangxi Province, China

2025年南南国际会议议程

8月6日(周三) 全天

会议注册 (地点:上犹县格兰云天大酒店)

8月7日(周四)

内容:

09:00-12:00

现场调研森泰竹木、泡小燕食品数字综合体、梅水园村、 笔架山生态产业园等项目点,观摩中国社科院定点帮扶成果

上犹绿色发展实地调研(1)

12:30-14:00

午餐

开幕式 (地点:格兰云天大酒店云天厅)

主持:周文港(香港中国学术研究院特邀研究员、香港立法会议员、立法会教育事务委员会主席、香港城市大学首席及常务副校长高级顾问、教授)

议程:

观看上犹县绿色可持续发展工作专题片

- 1.致辞(每人10分钟)
- (a) 肖洪波(江西省社会科学院院长、党组副书记)
- (b) 钟小武(中共赣州市委常委、宣传部部长)
- (c) 谭耀宗 (全国港澳研究会副会长、香港再出发大联盟秘书长、香港民建联顾问、第13届全国人大常务委员会委员)
- (d) Hernan Jose VARGAS PEREZ (委内瑞拉国立公社大学副校长,委内瑞拉)
- (e)姚新(香港岭南大学副校长)
- (f)黄平(香港中国学术研究院院长、中国社会科学院研究员、台港澳研究中心主任、第13届全国政协委员、全国港澳研究会顾问、香港特首政策组专家组成员)
- 2.上犹县绿色发展经验交流 刘洪梅(中共上犹县委书记)
- 3. "南南合作上犹调研基地"成立揭牌仪式(5分钟) (请谭耀宗、邵善波、周文港、陈志刚、郜亮亮、谢茂松、肖洪 波、钟小武先生一起,见证上犹县委刘洪梅书记和黄平院长为 中国社会科学院香港中国学术研究院"南南合作上犹调研基 地"揭牌)

开幕式

与主题演讲

第一场

14:30-17:30

4. 茶歇 (10 分钟)

5.主题演讲(各30分钟)

第一场 14:30-17:30

讲者:

开幕式 与主题演讲

1.陈志刚(中国社会科学院马克思主义研究院副院长、研究员、中国社会科学院大学长聘教授)

题目: 为什么绿水青山就是金山银山?

2.谢茂松(中国国家创新与发展战略研究会中国文明和中国道路专业委员会主任、清华大学国家战略研究院资深研究员、浙江合丛产业创新研究院创始院长)

题目:文明史视野中的两山论:从《礼记·月令》的天人相应、执两用中之道到两山论

6. 合影

18:00-19:30

欢迎晚宴

单元一: 绿色发展的经验与思考(1)

主持:汪晖(清华大学人文与社会科学高等研究所所长、清华大学文科首批文科资深教授、教育部长江学者、第12届全国政协委员)

讲者:(每人25分钟)

1.温铁军(海口经济学院教授、中国人民大学农业与农村发展 学院原院长)

题目: 乡村振兴与国家战略转型一关于农村零风险占有资本收益的分析

8月8日(周五)

第二场

09:00-10:30

2. 黄平(香港中国学术研究院院长、全国港澳研究会顾问、中国社科院研究员、台港澳研究中心主任、第13届全国政协委员)

题目:中国西南西北的脱贫、生态与可持续发展:历史的回顾

3.点评: (15分钟)

点评人: 邵善波(香港中国学术研究院荣誉研究员、新范式基金总裁、全国港澳研究会顾问、原香港中央政策组高级顾问、 第12届全国政协委员)

4.小结: (25分钟)

8月8日(周五) 注晖 (清华大学人文与社会科学高等研究所所长、清华大学文科首批文科资深教授、教育部长江学者、第12届全国政协委员) 10:30-11:00 茶歇

单元一:绿色发展的经验与思考(2)

	【全球南方社区经验案例分享】
	主持:刘健芝(香港中国学术研究院特邀研究员、岭南大学文 化研究及发展中心生态文化部主任;全球大学创始成员)
第三场 11:00-12:00	讲者:(每人15分钟) 1.Mariana Cristina GARCIA SOJO (委内瑞拉人民经济观察 协会成员,委内瑞拉) 2.Luiz Henrique GOMES DE MOURA(国际民众合作协会 拉丁美洲协调员,巴西)
	提问与讨论环节(30分钟)
12:50-14:00	午餐
15:00-17:30	上犹绿色发展实地调研(2) 内容:现场调研阳明国际垂钓基地、南湖体育赛事综合体、 阳明湖等项目点
18:00-19:30	晚餐

单元二: 从绿色与可持续的角度看国际局势

主持: Ashley William George DAYMAN (律师;全球大学丛书编辑,澳洲)

讲者: (每人10-15分钟)

1.Michael HUDSON(长期经济趋势研究所主任,美国)

2.Pedro PÁEZ PÉREZ (厄瓜多尔天主教大学教授;独立经济 分析师,厄瓜多尔)

3. Hernan Jose VARGAS PEREZ (委内瑞拉国立公社大学 副校长,委内瑞拉)

提问及讨论环节(20分钟)

单元三:绿色生态社区应对全球可持续发展面临的挑战(1)

主持: 薛翠(西南大学)

讲者: (每人15分钟)

1.Rogério NAQUES FALEIROS (圣埃斯皮里图联邦大学 教授,巴西)

2.Claudia Yadira CABALLERO BORJA (社区团结经济网 络主任,墨西哥)

3.严晓辉 (岭南大学研究员;国仁城乡 (北京) 科技发展中 心理事长)

4.周芬芳(屏南县政协原主席;屏南乡村振兴研究院副院长)

提问及讨论环节(30分钟)

10:30-11:00

第六场

11:00-12:30

8月9日(周六)

第五场

09:00-10:30

第四场

20:30-23:00

茶歇

单元三:绿色生态社区应对全球可持续发展面临的挑战(2)

主持: 严晓辉(岭南大学研究员; 国仁城乡 (北京) 科技发展 中心理事长)

讲者: (每人15分钟)

1. Yunita WINARTO (印度尼西亚科学院文化委员会委员,印 度尼西亚)

- 2. LEE Jung-Ok李贞玉(大邱天主教大学教授,韩国)
- 3. Ashley William George DAYMAN (律师;全球大学丛书 编辑,澳洲)
- 4. 欧阳丽嫦、靳培云(岭南大学文化研究及发展中心生态文化 部研究员)

提问及讨论环节(30分钟)

12:30-14:00

午餐

单元四:绿色与可持续的理论探讨

主持: 黄平(香港中国学术研究院院长)

讲者:(每人30分钟)

1. Anita RAMPAL (原德里大学教育学院院长; 印度全国民众科 学联盟理事,印度)

2. Madhulika BANERJEE (德里大学教授,印度)

3. 刘健芝(香港中国学术研究院特邀研究员、岭南大学文化研 究及发展中心生态文化部主任:全球大学创始成员)

提问及讨论环节(30分钟)

16:00-16:30

第七场

14:00-16:00

茶歇

闭幕式

主持:秦少华(中共上犹县委副书记、县政府副县长)

总结: (每人20分钟)

第八场 16:30-17:30 1.刘健芝(香港中国学术研究院特邀研究员、岭南大学文化研究 及发展中心生态文化部主任;全球大学创始成员)

2.李志萌(江西省社会科学院发展战略研究所所长、研究员)

3. 黄平(香港中国学术研究院院长、全国港澳研究会顾问、中国 社科院研究员、台港澳研究中心主任、第13届全国政协委员)

17:30-19:00

晩餐

单元五:绿色文化与可持续的理论探讨

第九场

20:00-22:30

在线圆桌会谈

主持, 滕威(华南师范大学教授)

第九场 20:00-22:30	讲者:(每人10-15分钟) 1. 戴锦华(北京大学教授;北京大学电影与文化研究中心主任) 2. Firoze MANJI(卡尔顿大学教授;达雅桥出版社社长,加拿大) 3. Ebrima SALL(非洲基金会主席,冈比亚) 4. Urvashi BUTALIA(言声出版社社长,印度) 5. Roman VEGA ROMERO(人民健康网络主任,哥伦比亚) 提问及讨论环节(20分钟)
8月10日 (周日)	考察及返程

2025 South South International Conference on Sustainability Program

6 August (Wednesday) Arrival and Registration
Venue: Grand Skylight Grand Hotel,
Shangyou County, Jiangxi Province, China

7 August (Thursday) 09:00-12:00

Field Research on Green Development in Shangyou (1)

Field trips to Sentai Bamboo and Wood Company, Pao Xiaoyan Food Digital Economy Complex, Meishuiyuan Village, Bijiashan Ecological Industrial Park, and the 10th anniversary exhibition of the Chinese Academy of Social Sciences' targeted poverty alleviation efforts.

12:30-14:00

Lunch

Opening Ceremony Venue: Grand Skylight Grand Hotel

Moderator: CHOW Man-kong (Invited Research Fellow, Chinese Institute of Hong Kong; Chairman, Panel on Education, Member of Hong Kong SAR Legislative Council; Professor and Senior Advisor to the Provost and Deputy President, City University of Hong Kong)

Session 1 14:30-17:30 Film Screening: Green Sustainable Development Work in Shangyou County.

Opening Ceremony and Keynote Speech

- 1. Opening Remarks (50 minutes)
- (a) XIAO Hongbo (President and Deputy Secretary of the Leading Party Members Group of the Jiangxi Academy of Social Sciences)
- (b) (b) ZHONG Xiaowu (Member of the Standing Committee of the CPC Ganzhou Municipal Committee and Minister of the Publicity Department)
- (c) TAM Yiu-chung (Secretary-General of the Hong Kong Coalition; Vice President, Chinese Association of Hong Kong & Macao Studies; Member of the 13th Standing Committee of the National People's Congress; Former Chairperson, the Democratic Alliance for the Betterment and Progress of Hong Kong)

 $9 \setminus 10$

- (d) Hernan Jose VARGAS PEREZ (Vice Rector, National University for Communes, Venezuela)
- (e) YAO Xin, Vice-President (Research and Innovation) and the Tong Tin Sun Chair Professor of Machine Learning, Lingnan University, China.
- (f) HUANG Ping (President, Chinese Institute of Hong Kong; Advisor, Chinese Association of Hong Kong & Macao Studies; Director, the Institute of Taiwan, Hong Kong and Macao Studies, Chinese Academy of Social Sciences; Member of the 13th National Committee of Chinese People's Political Consultative Conference)
- 2. Shangyou County shares its experience in green development

Liu Hongmei (General Secretary of Shangyou County Committee of the Communist Party of China)

- 3. Inauguration ceremony for the "South-South Shangyou Research Base" (5 minutes)
- 4. Tea Break (10 minutes)
- 5. Keynote speech (30 minutes each)
- (a) CHEN Zhigang (Vice President and Professor, the Academy of Marxism, Chinese Academy of Social Sciences, China)

Title: Why are green mountains and clear waters equivalent to mountains of gold and silver?

(b) XIE Maosong (Director of the China Civilization and China Path Research Center, China National Innovation Association, China; Senior Researcher at the National Strategy Research Institute of Tsinghua University, Founding Director of the Zhejiang Hechong Industrial Innovation Research Institute)

Title: The Two Mountains Theory in the Context of Civilization History: From the Harmony between Heaven and Human and the Doctrine of Balancing Opposites in The Book of Rites: The Monthly Ordinances to the Two Mountains Theory

6. Group photo

18:00-19:30

Session 1

14:30-17:30

Opening

Ceremony

and Keynote

Speech

Welcome Dinner

Theme 1: Experiences and Reflections on Green Development (I)

Moderator: WANG Hui (Director, Tsinghua Institute for Advanced Study in Humanities and Social Sciences, Tsinghua University; First batch of senior professors in the humanities at Tsinghua University, Changjiang Scholar appointed by the Ministry of Education, China; Member of the 13th National Committee of Chinese People's Political Consultative Conference).

Speakers: (25 minutes each)

1. WEN Tiejun (Professor, Haikou University of Economics; Former Dean, School of Agricultural Economics and Rural Development, Renmin University of China)

Title: Rural Revitalization for The National Strategic Transition—The Analysis of Rural People Gaining Capital Income with Little Risk

2. HUANG Ping (President, Chinese Institute of Hong Kong; Advisor, Chinese Association of Hong Kong & Macao Studies; Director, the Institute of Taiwan, Hong Kong and Macao Studies, Chinese Academy of Social Sciences; Member of the 13th National Committee of Chinese People's Political Consultative Conference)

Title: Poverty Alleviation, Ecology, and Sustainable Development in Southwest and Northwest China

3. Respondent: (10 minutes)

SHIU Sin-por (Honorary Research Fellow, Chinese Institute of Hong Kong; President, New Paradigm Foundation; Advisor, Chinese Association of Hong Kong & Macao Studies; Former Senior Advisor to the Central Policy Unit of Hong Kong; Member of the 13th National Committee of Chinese People's Political Consultative Conference)

4. Concluding remarks: (25 minutes)

WANG Hui (Director, Tsinghua Institute for Advanced Study in Humanities and Social Sciences, Tsinghua University; First batch of senior professors in the humanities at Tsinghua University, Changiang Scholar appointed by the Ministry of Education, China; Member of the 13th National Committee of Chinese People's Political Consultative Conference).

8 August (Friday)

Session 2

09:00-10:30

10:30-11:00 Tea Break

Theme 1: Experiences and Reflections on Green Development (II)

	[Cases of Community Experiences in the Global South]
	Moderator: LAU Kin Chi (Invited Research Fellow, Chinese Institute of Hong Kong; Coordinator, Programme on Cultures of Sustainability, Centre for Cultural Research and Development, Lingnan University; Founding Member of Global University for Sustainability)
Session 3	Speakers: (15 minutes each)
11:00-12:00	Mariana Cristina GARCIA SOJO (Member of the Venezuelan Association of People's Economic Observatory, Venezuela)
	2. Luiz Henrique GOMES DE MOURA (Coordinator, the International Association for Popular Cooperation of Latin America, Brazil)
	Questions and Answers (30 minutes)
12:50-14:00	Lunch
15:00-17:30	Field Research on Green Development in Shangyou (II) Field trips to Yangming International Fishing Base, Nanhu Sports Event Complex, Sake Tourism Base, Yangming Lake, and other project sites.
18:00-19:30	Dinner
Thoma 2. Th	no International Situation and Trends from a Green

Theme 2: The International Situation and Trends from a Green and Sustainable Perspective

	Roundtable
Session 4	Moderator: Ashley William George DAYMAN (Lawyer; Editor, Global University for Sustainability Book Series, Australia)
20:30-23:00	Speakers: (3 rounds of 10-15 minutes each)
	1. Michael HUDSON (Director, Institute for the Study of Long- Term Economic Trends, USA)
	2. Pedro PÁEZ PÉREZ (Professor, Catholic University of Ecuador; Independent Economic Analyst, Ecuador)

Session 4 20:30-23:00 3. Hernan Jose VARGAS PEREZ (Vice Rector, National University for Communes, Venezuela)
Questions and Answers (20 minutes)

Theme 3: Green Communities Responding to Global Sustainable Development Challenges (I)

	Moderator: SIT Tsui (Associate Professor, Southwest University, China)
9 August (Saturday) Session 5 09:00-10:30	Speakers: (15 minutes each) 1. Rogério NAQUES FALEIROS (Professor, Federal University of Espírito Santo, Brazil) 2. Claudia Yadira CABALLERO BORJA (Director, Multitrueke Mixiuhca Network, Mexico) 3. YAN Xiaohui (Senior Researcher, Lingnan University; Chairman, Green Ground Eco-Tech Center (Beijing)) 4. ZHOU Fenfang (Former Chairperson of the Pingnan County Committee of the Chinese People's Political Consultative Conference; Vice President of the Pingnan Rural Regeneration Research Institute, China) Questions and Answers (30 minutes)
10:30-11:00	Tea Break

Theme 3: Green Communities Responding to Global Sustainable Development Challenges (II)

	Development chattenges (11)
	Moderator: YAN Xiaohui (Senior Researcher, Lingnan University; Chairpersonn, Green Ground Eco-Tech Center (Beijing))
	Speakers: (15 minutes each)
Session 6	1. Yunita WINARTO (Member of the Cultural Commission, The Indonesian Academy of Sciences, Indonesia)
11:00-12:30	2. LEE Jung-Ok (Professor, Daegu Catholic University, South Korea)
	3. Ashley William George DAYMAN (Lawyer; Editor, Global University for Sustainability Book Series, Australia)
	4. AUYEUNG Laiseung, JIN Peiyun (Researchers, CCRD-Lingnan University, China)
	Questions and Answers (30 minutes)
12:30-14:00	Lunch

Theme 4: Theoretical Reflections on Green and Sustainability

	Closing Ceremony
16:00-16:30	Tea Break
	3. LAU Kin Chi (Invited Research Fellow, Chinese Institute of Hong Kong; Coordinator, Programme on Cultures of Sustainability, Centre for Cultural Research and Development, Lingnan University; Founding Member of Global University for Sustainability) Questions and Answers (30 minutes)
Session 7 14:00-16:00	Moderator: HUANG Ping (President, Chinese Institute of Hong Kong) Speakers: (30 minutes each) 1. Anita RAMPAL (Former Dean, Faculty of Education, University of Delhi, India; Board Member, All India Peoples Science Network, India) 2. Madhulika BANERJEE (University of Delhi, India)

Closing Ceremony

Moderator: QIN Shaohua (Deputy Governor of Shangyou County)
Concluding Remarks: (20 minutes each)
1. LAU Kin Chi (Coordinator, Programme on Cultures of Sustainability, Centre for Cultural Research and Development, Lingnan University; Founding Member of Global University for Sustainability)
2. LI Zhimeng (Director and Research Fellow, Institute of Development Strategy, Jiangxi Academy of Social Sciences)
3. HUANG Ping (President, Chinese Institute of Hong Kong; Advisor, Chinese Association of Hong Kong & Macao Studies; Director, the Institute of Taiwan, Hong Kong and Macao Studies,

17:30-19:00

Conference)

Session 8 16:30-17:30

Dinner

Chinese Academy of Social Sciences; Member of the 13th National Committee of Chinese People's Political Consultative

Theme 5: Theoretical Reflections on Cultural Sustainability

	Roundtable
	Moderator: TENG Wei (Professor, South Normal University, China)
	Speakers: (2 rounds of 10-15 minutes each)
Session 9	1. DAI Jinhua (Professor, Peking University; Director, Center for Film and Cultural Studies, Peking University, China)
20:00-22:30	2. Ebrima SALL (President, Trust Africa, Gambia)
	3. Firoze MANJI (Professor, Carleton University; Director, Daraja Press, Canada)
	4. Urvashi BUTALIA (Director, Zubaan Books, India)
	5. Roman VEGA ROMERO (Executive Director, People's Health Movement, Colombia)
	Questions and Answers (20 minutes)
10 August (Sunday)	Departure

 $\sqrt{16}$

中国讲者/主持(按姓氏字母排序)

Chinese Speakers/Moderators (Alphabetical Order of Surnames)



欧阳丽嫦 AUYEUNG Laiseung 岭南大学文化研究及发展中心生态文化部研究员 Senior Researcher, CCRD-Lingnan University, China.



陈志刚 CHEN Zhigang

中国社会科学院马克思主义研究院副院长、研究员、中国社 会科学院大学长聘教授

Vice President and Professor, the Academy of Marxism, Chinese Academy of Social Sciences; Tenured Professor, University of Chinese Academy of Social Sciences.



戴锦华 DAI Jinhua

北京大学教授;北京大学电影与文化研究中心主任 Professor, Peking University; Director, Center for Film and Cultural Studies, Peking University, China.





香港中国学术研究院院长、中国社会科学院研究员、台港澳研究中心主任、第13届全国政协委员、全国港澳研究会顾问、香港特首政策组专家组成员

Senior Research Fellow and Professor at the Chinese Academy of Social Sciences; President of the Chinese Institute of Hong Kong; Director, the Institute of Taiwan, Hong Kong and Macao Studies, Chinese Academy of Social Sciences; Member of the 13th National Committee of Chinese People's Political Consultative Conference(CPPCC); Senior Advisor of the Chinese Association for Hong Kong and Macao Studies, China.



靳培云 JIN Peiyun

岭南大学文化研究及发展中心生态文化部研究员 Researcher, CCRD-Lingnan University, China.



刘健芝 LAU Kin Chi

香港中国学术研究院特邀研究员、岭南大学文化研究及发展中心生态文化部主任、教授;全球大学创始成员

Coordinator, Programme on Cultures of Sustainability, Centre for Cultural Research and Development, Lingnan University; Founding Member of Global University for Sustainability.



刘洪梅 LIU Hongmei

中共上犹县委书记

General Secretary of Shangyou County Committee of the Communist Party of China.



秦少华 QIN Shaohua

中共上犹县委副书记、县政府副县长

Deputy Secretary of Shangyou County Committee of the Communist Party of China, Deputy Governor of Shangyou County.



薛翠 SIT Tsui

西南大学乡村振兴战略研究院(中国乡村建设学院)副教授 Associate Professor, Institute of Rural Revitalization Strategy, Southwest University, China.



滕威 TENG Wei

华南师范大学文学院教授,华南师范大学微文化研究中心主任

Professor, College of Chinese Literature of South China Normal University (SCNU) and the Center for Contemporary Culture Studies Director at SCNU, China.



汪晖 WANG Hui

清华大学首批文科资深教授、清华大学人文与社会科学高等研究所所长、教育部长江学者、第12届全国政协委员

Director, Tsinghua Institute for Advanced Study in Humanities and Social Sciences, Tsinghua University; First batch of senior professors in the humanities at Tsinghua University, Changjiang Scholar appointed by the Ministry of Education, China; Member of the 13th National Committee of Chinese People's Political Consultative Conference(CPPCC).



温铁军 WEN Tiejun

海口经济学院教授、原中国人民大学农业与农村发展研究院院长

Professor, Haikou University of Economics; Former Dean, School of Agricultural Economics and Rural Development, Renmin University of China.



肖洪波 XIAO Hongbo

江西省社会科学院院长、党组副书记

President and Deputy Secretary of the Leading Party Members Group of the Jiangxi Academy of Social Sciences.



谢茂松 XIE Maosong

中国国家创新与发展战略研究会中国文明和中国道路专业委员会主任、清华大学国家战略研究院资深研究员、浙江合丛 产业创新研究院创始院长

Director of the China Civilization and China Path Research Center, China National Innovation Association, China; Senior Researcher at the National Strategy Research Institute of Tsinghua University, Founding Director of the Zhejiang Hechong Industrial Innovation Research Institute.



严晓辉 YAN Xiaohui

岭南大学研究员、国仁城乡 (北京) 科技发展中心理事长 Senior Researcher, Lingnan University; Chairman, Green Ground Eco-Tech Center (Beijing).



钟小武 ZHONG Xiaowu

中共赣州市委常委、宣传部部长

Member of the Standing Committee of the CPC Ganzhou Municipal Committee and Minister of the Publicity Department.



周芬芳 ZHOU Fenfang

屏南乡村振兴研究院副院长、屏南县政协原主席

Former Chairperson of the Pingnan County Committee of the Chinese People's Political Consultative Conference; Vice President of the Pingnan Rural Regeneration Research Institute, China.

特邀嘉宾(按姓氏英文字母顺序)

Special Guests (Alphabetical Order of Surnames)



周文港 CHOW Man-kong, 太平绅士

香港中国学术研究院特邀研究员、香港立法会议员、立法会 教育事务委员会主席、香港城市大学首席及常务副校长高级 顾问、教授

Chairman, Panel on Education, Member of Hong Kong SAR Legislative Council; Professor and Senior Advisor to the Provost and Deputy President, City University of Hong Kong



方晓聪 Fong Hiu Chung, Stephen 香港再出发大联盟主任 Director, the Hong Kong Coalition



邵善波SHIU Sin-por, 银紫荆星章、太平绅士

香港中国学术研究院荣誉研究员、新范式基金总裁、全国港澳研究会顾问、原基本法咨询委员会副秘书长、香港中央政策组首席顾问、第12届全国政协委员

Executive Director, New Paradigm Foundation; Advisor, Chinese Association of Hong Kong & Macao Studies



谭耀宗 TAM Yiu-chung ,大紫荆勋贤、金紫荆星章、太平绅士

全国港澳研究会副会长、香港再出发大联盟秘书长、香港民建联顾问、第13届全国人大常务委员会委员

Secretary-General of the Hong Kong Coalition; Vice President, Chinese Association of Hong Kong & Macao Studies



姚 新 YAO Xin

岭南大学副校长(研究及创新)和唐天燊机器学习讲座教授

Vice-President (Research and Innovation) and the Tong Tin Sun Chair Professor of Machine Learning, Lingnan University

海外讲者/主持(按姓氏英文字母顺序)

OVERSEAS SPEAKERS/MODERATORS (Alphabetical Order of Surnames)

线下参会



Claudia Yadira CABALLERO BORJA

墨西哥国立自治大学研究生,社区团结经济网络主任,关注拉丁美洲城乡互助、团结经济、社区货币等。

Graduate student at the National Autonomous University of Mexico; Director of the Community Solidarity Economy Network, focusing on rural-urban solidarity, solidarity economy, and community currency in Latin America.



Ashley William George DAYMAN

澳洲律师,兼任全球大学政治经济丛书编辑,研究领域为金融经济历史、原住民生态与社区发展。

Australian lawyer. Also serves as editor of the Global University for Sustainability Political Economy Book Series, with research interests in financial economic history, indigenous ecology, and community development.



Mariana Cristina GARCIA SOJO

委内瑞拉人民经济观察协会研究员,关注性别暴力、妇女权益、社区建设等。

Researcher at the Venezuelan People's Economic Observatory, focusing on gender-based violence, women's rights, and community development.



Luiz Henrique GOMES DE MOURA

地理学博士,国际民众合作协会拉丁美洲协调员,推动绿色 生态发展、中国巴西交流、全球南方团结等。

PhD in Geography. Coordinator, the International Association for Popular Cooperation of Latin America, promoting green ecological development, China-Brazil exchanges, and solidarity among the Global South.



Anita RAMPAL

教授,印度德里大学教育学院前院长。研究领域为科学、数学、农村教育、生态、可持续发展等。

Professor, former Dean of the Faculty of Education at Delhi University, India. Her research interests include science, mathematics, rural education, ecology, and sustainable development.



Hernan Jose VARGAS PEREZ

委内瑞拉国立公社大学副校长,曾任美洲玻利瓦尔人民运动 联络主任,研究领域包括城乡公社、循环经济、南南合作 等。

Vice Rector, National University for Communes, Venezuela. Formerly served as coordinator of the Bolivarian People's Movement of the Americas, with research interests including urban and rural communes, circular economy, and South-South cooperation.





Madhulika BANERJEE

印度德里大学政治学系教授,长期关注全球南方国家,研究 领域包括公共政策、政治经济学、知识体系政治学等。

Professor of Political Science at the University of Delhi, India, with a long-standing focus on Global South countries. Her research areas include public policy, political economy, and the politics of knowledge systems.



Urvashi BUTALIA

印度言声出版社社长,作家,曾获得法国文学艺术骑士勋章、歌德奖章等多项文学奖项。

Writer and director of Zubaan Books in India. She is also a recipient of numerous literary awards, including the French Order of Arts and Letters and the Goethe Medal.



Michael HUDSON

美国长期经济趋势研究所所长,华尔街金融分析师,美国堪萨斯城密苏里大学杰出经济学研究教授。

President of The Institute for the Study of Long-Term Economic Trends (ISLET), a Wall Street Financial Analyst, and Distinguished Research Professor of Economics at the University of Missouri, Kansas City, USA.



LEE Jung-Ok李贞玉

韩国大邱天主教大学社会学教授,韩国女性研究协会理事。

Professor of Sociology at Catholic University of Daegu, South Korea, and member of the board of directors of the Korean Women's Studies Association.



Firoze MANJI

卡尔顿大学教授;达雅桥出版社社长,他来自肯尼亚,拥有超过40年的国际发展、卫生政策以及社会和文化转型领域的经验。他是非洲著名《潘巴祖卡新闻》和《潘巴祖卡出版社》的创始人兼前总编辑。

Professor, Carleton University; Director, Daraja Press, Canada. He is Kenyan with more than 40 years' experience in international development, health politics, social and cultural transformation. He is the founder and former editor-in-chief of Pambazuka News and Pambazuka Press.



Rogério NAQUES FALEIROS

巴西圣埃斯皮里图联邦大学经济系和社会政策研究生项目教授,曾担任UFES规划和机构发展副校长。

Professor in the Department of Economics and the Graduate Program in Social Policy at the Federal University of Espírito Santo (UFES), Brazil, and former Vice-Rector for Planning and Institutional Development at UFES.



Pedro PÁEZ PÉREZ

厄瓜多尔天主教大学教授,独立经济分析师。研究领域为世界政治经济、金融体制、银行政策等。

Professor at the Catholic University of Ecuador and independent economic analyst. His research areas include world political economy, financial systems, and banking policy.



Ebrima SALL

博士,冈比亚,现任非洲基金会主席,曾任非洲著名智库 "非洲社会科学研究发展理事会"(CODESRIA)执行秘书 长。研究范围包括非洲一体化、社会变迁、民众参与等。

Gambia. He is currently the President of the Trust Africa Foundation. He previously served as Executive Secretary-General of the Council for the Development of Social Science Research in Africa (CODESRIA), a renowned African think tank. His research interests include African integration, social change, and public participation.



Roman VEGA ROMERO

哥伦比亚医生,公共管理与卫生健康政策博士,现任人民健 康网络主任。

Medical doctor from Colombia. PhD in Public Management and Health Policy. Executive Director, People's Health Movement.



Yunita WINARTO

人类学教授,印度尼西亚科学院文化委员会委员。

Professor of Anthropology, Member of the Cultural Commission, The Indonesian Academy of Sciences, Indonesia.

2025南南国际学术会议:绿色生态与可持续发展



香港岭南大学文化研究及发展中心 CCRD-CS, Lingnan University







2025 South South International Conference on Sustainability: **Green and Sustainability**







2025南南国际学术会议:绿色生态与可持续发展



香港岭南大学文化研究及发展中心 CCRD-CS, Lingnan University Lingnan 嶺 南 大 學 University 翻 Hong Kong





2025 South South International Conference on Sustainability: Green and Sustainability





